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FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date-4/12/68

Mrs. HENRIETTA HAGEMASTER, Desk Clerk, Rebel 
Motor Hotel, 3466 Lamar Avenue, advised that she was on duty 
on April 3, 1968, from 3:00 PM to 10:00 PM that day. She 
said she could not remember registering ERIC S. GALT in 
Room 34 on April 3, but upon reviewing GALT's registration 
card, said that she did register him in Room 34 at 7:15 PM 
on April 3. She added she is sure of the time because as 
she registers a guest in the hotel she looks back at the clock 
which is on the wall behind her and writes the time on his 
registration card. This is done routinely because it is a 
hotel policy to allow the guests 15 minutes from the time 
they register to decide if they still want the hotel room. 
If within this time they decide that do not want the hotel 
room their money is refunded. She stated she wrote the arrival 
time as 7:15 PM on GALT's registration card.

She said that she could not remember anything
concerning GALT. She could not describe him or remember 
what kind of car he was driving.

Mrs. HAGEMASTER was shown an artist's conception
drawing drawn in Birmingham, Alabama, and said that the 
individual in the drawing was not in any way familiar to her.

On 4/11/68 at Memphis, Tennessee File # ME 44^1987

SA JOHN W. BAUER /bbs
Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date April 13,1968

LEONARD E. DAY, 5607 Highway 61 South, Memphis, 
Tennessee, employed by Pace Corporation, 5607 Highway 61 
South, as Vice-President and Chief Engineer in charge of 
the Chemical Department, furnished the following information:

DAY advised that cn April 3, 1968, he picked up 
his wife, EDITH LEONTINE DAY at the Metropolitan Airport, 
Memphis, Tennessee, and thereafter took her to dinner at 
Grisanti’s located on Lamar and Airways, Memphis, Tennessee. 
DAY advised that following this dinner he then registered 
at the Rebel Motel located on Lamar Avenue, Memphis, 
at approximately 6:30 p.m.

DAY advised that his wife lives at 18 Pleasant 
Avenue, Westerville, Ohio, and had made the trip down from 
Ohio inasmuch as DAY is currently residing on the Pace 
Corporation property. DAY advised that he stayed at the 
motel in room 33 with his wife for approximately three 
hours. He stated he then drove his wife to the airport 
at approximately 9:00 to 9:30 p.m., arriving home at the 
Pace Corporation at approximately 10:00 p.m.

DAY advised that while at the Rebel Motel in 
room 33 he failed to notice any individuals in the area 
and also failed to notice any automobiles besides his own 
which he described as a 1966 Dodge, beige in color.

DAY was shown photographs of artists conceptions 
1, 2 and 3 and failed to identify any of these as anyone 
seen by him or known to him.

DAY advised that he has never heard the name 
ERIC STARVO GALT; JOHN WILLARD, JEROME W. VERNON, or 
HARVEY LOWMEYER mentioned in his presence, nor does he 
know any individuals with these names.

DAY advised that he has a son, ARLAND HURST DAY, 
who is presently a maintenance man at Otterban College, 
Westerville, Ohio. DAY advised that his son has been in

On 4/12/68 at Memphis, Tennessee_______ File # Memphis 44-1987

SA JOHN W. BAUER and
by SA ROBERT FITZPATRICK_____RF/acp_______ Date dictated 4/13/68_________

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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ME 44-1987 
2

Ohio for approximately one year. DAY described his son 
as follows:

Race: 
Sex;

White 
Male

Date of birth:
Height:
Weight:
Eyes: 
Hair:
Vehicle:

5 feet 8-9 inches
200 pounds
Blue
Light brown
Drives a Karmann Ghia

The following description of DAY was obtained 
through observation and interview:

Race:
Sex:
Date of birth:
Place of birth:
Height:
Weight:
Hair:
Build:
Eyes:
Complexion:

White 
Male

Raritan Township, Ohio 
5 feet 11 inches 
194 pounds
Brown - balding
Heavy
Gray-blue
Ruddy

The interview with DAY was abruptly ended in view
of the fact that DAY stated he was already late for a flight 
home for the holidays. DAY advised he could be contacted 
next week if any additional information is required. DAY 
advised he wished to cooperate in any way possible and would 
volunteer any information that he could offer regarding any 
individuals whom he should remember in the future as having 
stayed at the Rebel Motel on April 3, 1968. DAY emphasized 
once more that as far as he was concerned he does not
remember any individual nor any car at the motel on 
April 3, 1968.
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FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

SARA LOVINGS, 3230 Democrat Road, Memphis, maid
Rebel Motor Hotel, 3466 Lamar Avenue, was contacted at her 
home and advised that she was on duty at the hotel on April 4 
She said that she went into Room 34 on April 4, after the 
occupant had checked out of the hotel, so she could clean 
the room. She stated that she could not remember what time 
she went into the room, but she believes it to be in the 
early part of the afternoon. She stated that nothing was 
left in Room 34 by the occupant or she would have remembered 
taking it to the desk clerk. She added that she could not 
remember ever seeing the occupant of Room 34, and she paid 
no attention to the cars that were parked in the hotel lot.

She was shown an artist's conception drawing which
was drawn at Birmingham, Alabama, and she stated that the 
individual in the drawing did not look familiar to her.

On 4/11/68 nt Memphis, Tennessee pye ^ ME 44-1987

by SA JOHN W. BADER /bbs Date dictated 4/11/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
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FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Mr. CHAUNCEY ESKRIDGE, 123 West 
Illinois, was interviewed at the Memphis 
12:05 a.m., April 5, 1968. Mr. ESKRIDGE 
interviewing Agent's identity and of the 
under investigation.

Date 1968

Madison Street, Chicago, 
Police Headquarters at 
was advised of the 
nature of the matter

Mr. ESKRIDGE, who identified himself as General Counsel 
for the Southern Christian Leadership Conference, advised that 
he arrived in Memphis, Tennessee, at approximately 11:30 a.m. 
on April 4, 1968. He stated he had been with Dr. MARTIN LUTHER 
KING, JR. during a portion of the day on April 4, 1968, and at 
about 5:45 p.m. was standing in the parking area of the Lorraine 
Motel when Dr. KING walked out of his motel room onto the second 
floor balcony of the motel and leaned over and began to discuss
his dinner engagement with other persons who 
the balcony.

were standing below

Mr. ESKRIDGE stated he was standing 
Mulberry Street and was facing Dr. KING when

with his back to 
he heard to his

right rear a sound like a firecracker. He looked to his rear 
momentarily to see if someone were behind him and when he looked 
toward Dr. KING again he saw him lying on his back on the balcony 
Mr. ESKRIDGE said he heard only one shot fired and he recalled 
that Dr. KING was standing in front of his motel room at the 
time he was struck. He stated he believed the shot came from 
the area of the houses overlooking Mulberry Street or from the
high grass in the yards which were behind the houses 
Mulberry Street.

overlooking

Mr. ESKRIDGE stated he had been standing in 
area of the Lorraine Motel for approximately 5 to 10

the parking 
minutes

prior to the shot 
he believes might 
anyone who wished 
information which 
killer.

and he had not observed anyone in the area who 
have fired the shot. He said he did not know of 
to harm Dr. KING and he stated he had no other 
he felt might assist in identifying Dr. KING'S

On-V5/68 at Memphis, Tennessee File # Memphis 44-1987

by SA J0E c* HESTER: bn Date dictated-------4/8/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date April 12, 1968

MARRELL MC CULLOUGH, residing 270 Gaston, Apartment 6,
Memphis, Tennessee, telephone 947-4265, who is employed as a 
warehouseman by the Summerall Electric Company, 345 S. Parkway, 
Memphis, telephone WH8-4455, advised as follows:

MC CULLOUGH is a native of the state of Mississippi
and has lived in Memphis, Tennessee, since approximately February 
1967. He had been present at the Lorraine Hotel and Motel, 406 
S. Mulberry Street, Memphis, from approximately 5:55 p.m. until 
approximately 8:00 p.m. on Thursday, April 4, 1968, and was pres­
ent when Dr. MARTIN LUTHER KING JR., President of the Southern 
Christian Leadership Conference (SCLC), was shot.

He explained his presence as follows:

MC CULLOUGH, who is a Negro, had been a sympathetic
supporter of the Memphis sanitation workers who had been on 
strike in Memphis beginning February 12, 1968.

Beginning around the early part of March 1968, MC­
CULLOUGH, in his spare time, has engaged in various strike 
support activities sponsored by a group of Memphis Negro minis- — 
ters who have adopted the name Community on the Move for - 
Equality (COME). He has worked with this group and other 
supporters in the Memphis community engaging in sympathy 
marches and other strike support activity which is primarily 
centered in the headquarters of the Minimum salary Division 
of the AME Church, 276 Hernando, Memphis, and at the Clayborn 
Temple AME Church at 280 Hernando.

Around March 18, 1968, the SCLC sent various of its 
staff to Memphis to assist the COME group in strike support 
activity, and in fact, Dr. MARTIN LUTHER KING JR. made a public 
speech in behalf of the sanitation workers at Mason Temple on 
the night of March 18, 1968. Dr. KING returned to Memphis on 
the morning of March 28, 1968, to lead a mass downtown Memphis 
strike support march, and after a major disturbance occurred in 
the Beale Street area of Memphis resulting in considerable

On 4/11/68 at Memphis, Tennessee File # Memphis 44-1987______

SA HOWELL S. LOWE
by SA WILLIAM H. LAWRENCE WHL:LF Date dictated
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. v
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ME 44-1987 
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that point, BEVEL, ORANGE and MC CULLOUGH and HUNT and 
got out of their cars and stood around the parking lot

they had been with BEVEL, ORANGE

MC CULLOUGH recalled seeing numerous other people on the north 
end of the parking lot area which is directly in front of the 
new motel portion of the Lorraine and recalled seeing a Negro 
singing group managed by JAMES BEVEL known as the ’’Bread Basket 
Group.” He did not know any of their specific identities.

property damage by some of the marchers, the SCLC staff left 
various of its members in Memphis to further organize the 
strike support activity. Shortly after March 28, 1968, Mr. 
MC CULLOUGH became acquainted with two members of Dr. KING’S 
staff; namely, Rev. JAMES ORANGE, of Philadelphia, Pennsylvania, 
and Rev. JAMES BEVEL, of Birmingham, Alabama, and Chicago, 
Illinois, and he has worked with them on various projects since 
that time.

On the afternoon of April 4, 1968, MC CULLOUGH, who 
has a blue 1967 Volkswagen, 1600 series, fastback, drove to 
the Lorraine Motel accompanied in his car by Rev. JAMES ORANGE 
and Rev. JAMES BEVEL, and he fixed their arrival at the motel 
in the car at about 5:55 p.m. He parked his Volkswagen in the 
motel parking lot which would be on the east side of Mulberry 
and just south of the old hotel portion of the Lorraine Hotel 
and Motel. His car had been followed by a white Pontiac Tem­
pest, exact model number not recalled, driven by CLARA ESTER, 
a student at LeMoyne College and who he understands resides at 
396 LaClede, Memphis, and another young lady, MARY HUNT, who 
lives on Baltimore street in the Orange Mound area of Memphis 
and who he believes attends Memphis State University. These 
young ladies had also been working in some of the strike support

MC CULLOUGH was first aware of the presence in the 
vicinity of Dr. MARTIN LUTHER KING JR. when he got out of his 
car and observed Dr. KING standing on the second floor balcony 
of the motel almost directly in front of Room 306, which had 
been Dr. KING’S room during his-recent visit to Memphis. Dr. 
KING was leaning over the rail which runs in front of an out­
side walkway running the length of the second floor motel 
portion, and MC CULLOUGH noticed no one else on the balcony 
with him at the time.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



ME 44-1987
3

At this point, which would probably have been close
to 6:00 p.m., either shortly before or shortly thereafter, Mr. 
MC CULLOUGH walked back toward the car driveh by CLARA ESTER 
and Rev. BEVEL and Rev. ORANGE walked north on the parking lot 
toward the group of people who were standing there.

Suddenly, MC CULLOUGH heard an explosive sound and
recalled that he was standing and facing north when he first 
heard it. He was standing south of the position occupied by 
Dr. KING and noted that the rail on which Dr. KING had been 
leaning runs north and south, and that KING would have been 
facing Mulberry Street, or to the west with his back facing 
the doorway of the motel and to the east. MC CULLOUGH was 
unable to adequately describe the sound other than it was 
rather loud and had a seeming echo to it. He has served in 
the U. S. Army and would offer an opinion based on his Army 
experience and limited knowledge of firearms that the noise 
which he heard was a gunshot sound.

Immediately thereafter, someone in the crowd, identity
not recalled,by MC CULLOUGH stated in essence, ”Dr. KING has been 
shot. *’ MC CULLOUGH pointed out that he had been facing north 
when he first the sound, and upon hearing the person say some­
thing to the effect that Dr. KING had been shot, he looked eas­
terly and upward toward the rail where Dr. KING had been standing 
and observed Dr. KING falling backward in a southeasterly direc­
tion. It appeared as though Dr. KING may have been grasping 
with one of his hands for his throat area, although MC CULLOUGH 
could not be positive as to the physical movement, if any, of 
Dr. KING’S hands. Almost immediately, MC CULLOUGH turned his 
head in a westerly direction looking across Mulberry Street, 
which runs north and south, and saw no one either on the ground 
or in any of the buildings which face east toward the Lorraine 
Hotel and Motel. He saw no one in the area in the vicinity of 
the motel with a gun or a weapon of any sort.

He saw no one running from the area in any direction.

A few seconds later, he recalled seeing a group of
what he felt were Memphis Fire Department employees running 
from the rear entrance of the fire station which faces Main 
Street and whbsb rear entrance faces Mulberry Street and which 
is located just south of the motel, noting that thesefiremen 
seemed to be running toward the vicinity of the motel.
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was last recalled being seen by him looking directly west as 
he stood against the hand rail. It was his definite impres­
sion at the time, and he still holds to this impression, that 
the shot would have come from one of the buildings to the 
northwest. There is a series of old buildings located just 
west of the motel whose fronts would face on S. Main Street, 
which is the next north-south street west of Mulberry.

From the second story position of Dr. KING when he 
was shot, coupled with the position of the wound beginning 
around his cheekbone area and dropping down toward his neck " 
area, he believes the shot in all probability would have come 
from one of these buildings at an elevated level rather than - 
from the ground area surrounding the buildings.

MC CULLOUGH also recalled that as he applied the 
pressure around Dr. KING’S cheekbone and upper neck area with 
the towel, he was aware of an unusual odor which was similar 
to the odor which one smells when a firecracker is exploded.

Shortly thereafter, he was conscious of the fact that 
CLARA ESTER and MARY HUNT had come up onto the balcony and were 
standing near him. By this time, there was no doubt in MC CUL- 
LOUGH’s mind that Dr. KING was dead. There was no movement in 
his body, and his eyes were immobile and hebbelieves they were 
open, although he could not be certain of this. He estimated 
he applied the pressure for one to two minutes, and by this 
time, a number of Negroes had gathered around the body, and he 
recalled seeing Rev. RALPH B. ABERNATHY, Dr. KING’S chief aide. 
ABERNATHY knelt down and began applying pressure with the towel 
which had originally been held by MC CULLOUGH.

At this point, Rev. ABERNATHY relieved MC CULLOUGH, as 
MC CULLOUGH noted that CLARA ESTER and MARY HUNT were crying and 
appeared to be shaken considerably at the sight of Dr. KING’S 
body. He was afraid they would become hysterical and he there­
after walked with them away from the area. They walked down the 
outside motel stairs to the south of Dr. KING'S body onto the 
parking lot area and stood around.
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By this time, it would probably have been a few
minutes after 6;00 p.m., and he observed a large number of 
members of the Memphis Police Department and possibly the 
Shelby County Sheriff’s Office in the immediate area. One 
of the officers, identity not recalled, asked all of the 
people in the immediaterarea to remain and not leave.

He estimated that he stood around the parking lot
area in the immediate hotel and motel area until close to 8:00 
p.m. and when no one had asked him specifically not to leave 
he left and returned to the Clayborn Temple.

He had been to the motel on Wednesday, April 3, 1968,
with some of the SCLC people and representatives of the COME 
group, and at no time while around the Lorraine Motel did he 
recall seeing any individuals he could consider to be suspic­
ious or who may have given the impression they were observing 
the area other than the fact that he had from time to time 
seen law enforcement officers in the area. He was unable to 
pinpoint the exact times when he had seen this.

MC CULLOUGH concluded that he knew of no suspects
and had not recalled having heard any of his associates men­
tion any suspects or any suspicious persons who may have been 
frequenting the area of the motel during the day or two prior 
to Dr. KING'S death.
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FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date 4/13/68

Mr. SOLOMON ; JONES, JR., 374 Vance Avenue, Memphis, 
who is employed as a funeral director for R. S. Lewis and Sons 
at the same address was interviewed at the Lorri&ne Motel, 406 
Mulberry, Memphis. 

♦
Mr. JONES advised that he had been serving as 

chauffeur for Dr. MARTIN LUTHER KING, JR., on Dr. KING’S last 
trip to Memphis. He believed that he had started driving for 
Dr. KING on April 1, 1968. He stated that Reverend JAMES LAWSON 
of Memphis had requested him to drive Dr. KING while he was in 
Memphis•

On Wednesday night, April 3, 1968, Dr. KING spoke 
at the Mason Temple in Memphis and after the speech returned 
to the Lorraine Motel, 406 Mulberry, Memphis. Dr. KING told 
him to report back to the Lorraine Motel on Thursday morning, 
April 4, 1968, at 8:30 a.m., as Dr. KING was due to go to 
court in Memphis in regard to a restraining order.

Mr. JONES stated that on Thursday morning, April 4, 
1968, he returned to the Lorraine Motel at about 8:30 a.m., 
which motel is located at 406 Mulberry. He stated this motel 
is located on the east side of Mulberry Street and is bordered 
on the north by Huling Avenue and on the south by East Butler.

He advised that he parked the car,which was used to 
drive Dr. KING and which car was a 1967 Cadillac and belonged 
to the R. S. Lewis and Sons Funeral Home, in the parking area 
of the Lorraine Motel. He parked this car in front of Room 
207 which is on the ground level of the Lorraine Motel. The 
car was headed into the motel area which would have been in an 
easterly direction.

A short time after he arrived Reverend ANDREW YOUNG, 
an associate of Dr. KING, contacted JONES and stated that Dr. 
KING was not going to go to court on the morning of April 4, 
1968, and YOUNG was going to go to court. Reverend YOUNG 
informed JONES that he was to remain at the motel as Dr. KING 
was to later that day address the sanitation workers.

On 4/12/68 nt Memphis, Tennessee pye # ME 44-1987

by . .SA-EUgENE G. DOUGLASS/raj.Date dictated 4/13/68
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JONES advised that he remained at the Lorraine 
Motel and ate his lunch at the motel. At about 3:00 p.m., 
April 4, 1968, Reverend BILLY KIZER (phonetic), a minister in 
Memphis, informed JONES that Dr. KING and other members of his 
staff were going to have dinner at Reverend KIZER’s home at 
about 5:00 p.m., April 4, 1968.

Mr. JONES stated that Dr. KING did not leave the 
motel area the entire day of April 4, 1968, and JONES stated 
that he stayed in this area the entire day.

He advised that Dr. KING and his group did not leave 
the motel at 5:00 p.m., as had been originally mentioned to him 
by Reverend KIZER. At approximately 6:00 p.m., April 4, 1968, 
JONES noticed Dr. KING come out of tan. room on the balcony 
level of the Lorraine Motel which room was north of Room 306 
where Dr. KING was residing. Dr. KING proceeded to Room 306 
and as he was about to enter the room Dr. KING told JONES to 
start the car as they were preparing to go to dinner. JONES 
stated he started the car and Dr. KING went into Room 306 
where he was staying with Reverend ABERNATHY.

Dr. KING came out of Room 306 a short time later and 
was standing on the balcony area in front of Room 306. At this 
time Dr. KING was fully dressed. Dr. KING was looking from the 
balcony level down to JONES who was standing beside the car on 
the ground level. JONES advised the car was still parked in 
front of Room 207. Dr. KING was talking to JONES about the 
weather and JONES stated he told Dr. KING he should put on 
a topcoat as it was cool outside. He stated that he was 
looking up at Dr. KING during this conversation and Dr. KING 
was facing west and that he, JONES, was facing east. Dr. KING 
acknowledged JONES concerning obtaining his topcoat.

JONES stated while he was still looking at Dr. KING 
he heard a sound which he thought was a fire cracker. Dr. KING 
fell to the floor of the walkway in front of Room 306. At this 
point JONES could see blood coming from Dr. KING, and realized 
the sound was actually a shot rather than a fire cracker.
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He said he could not tell anything further about 
this individual and it could have been an officer, but he 
could not furnish any further details concerning this individual.

He related that he did not look to his left or south 
oti Mulberry Street. After taking a quick glimpse he immediately 
ran back to the motel area where Dr. KING was located. He ran __  
up the middle stairway of the motel which stairway wasopposite 
Room 308. As he was running up the stairway he noticed a red 
ambulance had arrived and he believed this ambulance was a Memphis 
Fire Department ambulance.

At this point he stated he was in such a state of 
shock that someone put him in Room 308 and he had to lie down 
for a moment. While they were placing Dr. KING into the 
ambulance, LEE BERNARD anAaicb of Dr. KING, came into Room 308 
and told him to calm downand for him to drive the car and 
follow Dr.KING’S ambulance. JONES stated he drove the car which 
had been used for Dr. KING and followed the ambulance to the 
hospital. In the car with him was Reverend ANDREW YOUNG and 
LEE BERNARD.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date __ 4/12'68

WALTER LANE BAILEY, owner, Lorraine Motel and Hotel
406 Mulberry Street, Memphis, Tennessee, furnished the following 
information:

He has owned the Lorraine Motel and Hotel since 1945
and Dr. MARTIN LUTHER KING had stayed there on approximately 
twelve occasions since 1958. To the best of his knowledge, 
Dr. KING had never received any threats on his life while staying 
at the hotel. To his knowledge, no one had been acting in a 
suspicious manner, such as asking questions about Dr. KINGl’s 
whereabouts, nor did he heard of anyone walking or driving up 
Mulberry looking as if he were "casing” or ’’sizing up” the 
location during any of Dr. KING’S visits.

He stated he did not know Dr. KING very well but be­
lieved he was acting very strangely on April 4, 1968. He advised 
Dr. KING normally was very businesslike in manner and ne«r 'joked 
around” but on that date at the motel he was very jovial and was 
teasing and cutting up”. He believed this type of behavior was 

out of character with Dr. KING’S past activities and thought it 
strange but could attach no meaning or significance to it.

Mr. BAILEY said he heard what he thought was a shot
at approximately 6:00 p.m., on April 4, 1968, while he was in 
the northern lower section of his hotel. He could feel the 
entire hotel shake when the shot went off. He ran outside and 
looked up and saw Dr. KING lying on the balcony in front of his 
room, which was #306. He said confusion was all around the 
hotel ad he could not recall any details after looking up at 
Dr. KING.

He said he had absolutely no information or thoughts
on the assassination of Dr. KING but would notify the FBI 
should he acquire any information of value.

On 4/4/68 at Memphis, Tennessee Fiie # Memphis 44-1987
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Mr. CHARLIE QUITMAN STEPHENS, Room 6-B, second floor
422j S. Main Street, furnished the following information to 
Lieutenant J. D. HAMBY, Homicide Bureau, Memphis Police 
Department, and SA FRANKLIN L. JOHNSON:

Mr. STEPHENS, who stated he is 46 years of age,
and his wife occupy 2 rooms in the north wing of a rooming 
house, the address of which is 422| S. Main Street. This 
rooming house actually covers the second floor of 2 
separate buildings, Mr. STEPHENS* room being located in the 
north building in the southeast corner of the north building.

Sometime in the late afternoon of April 4, 1968
he and his wife were in their room. His wife, who has 
recently been in the hospital for an extended period of 
time, was in bed in their combination of living-bedroom. 
He was in the kitchen, which is east of the living-bedroom. 
He was repairing a radio on a table located at the north 
wall of the kitchen. Immediately notthr of him is a common 
bathroom which is located at the east end of an east-west 
hallway in the north building. While he was repairing the 
radio, he heard what he is certain was a shot, and he is 
certain that shot came from the bathroom from a point 
within just a few feet of where he was sitting. He has no 
way of knowing the time but can only estimate it was sometime 
between 5:00 and 6:00 PM.

Upon hearing this shot, he walked out of the kitchen
through his living-bedroom and opened the door leading onto 
the hallway and observed a man running west down this hallway 
and this man was carrying a large bundle of some kind. He 
would estimate that this bundle or package was at least
3 or 4 feet long and 6 to 8 inches thick. Although he saw the 
man and the bundle only momentarily, he gained the impression 
that the bundle was wrapped in something, possibly a newspaper. 
This man continued running to the end of the hallway turning 
left (south) and apparently thereafter ran down the stairways 
onto the street, although he could not actually see the man 
going down the stairway.________________________________________
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It immediately occurred to Mr. STEPHENS that 
this was the same man he had seen earlier in the afternoon, 
possibly around mid-afternoon, standing at the door to 
room 5-B which is located immediately west of Mr. 
STEPHENSb living-bedroom. He stated that around mid­
afternoon he had seen a man with Mrs. BREWER standing in the 
hallway at the entrance to room 5-B looking into room 5-B. 
He saw the man*s left side.- The man had nothing in his hands 
at the time. He assumed this was some new guest looking 
at a room.

Mr. STEPHENS stated that he and his wife remained 
in their room the rest of the afternoon. He pointed out that 
he, Mr. STEPHENS, is a disabled veteran who has been treated 
for tuberculosis, and he spends most of his time in his rooms 
with his wife who is also ill and who at present is a bed 
patient.

Sometime after seeing thisman with Mrs. BREWER, he 
heard someone in room 5-B and assumed the man hehad seen 
had rented the room next door. He stated that he recalls 
on several different occasions hearing footsteps in this room 
and also leaving from this room past his (Mr. STEPHENS’s) 
room and into the common bathroom at the east end of the 
hall. He was also very much aware that when the person went 
from room 5-B to the bathroom, that person remained in the bath­
room for a considerable period of time. He pointed out that 
this is particularly noticeable since this is a common bathroom 
which must be used by a number of different tenants. He 
also specifically recalled that only on one occasion did 
he hear the commode being flushed and he was therefore curious 
as to why this person was spending so much time in the bathroom

He stated that on the last occasion that someone 
went from number 5-B to the bathroom prior to the time he 
heard the shot, he would estimate that that person remained ~ 
in the bathroom for at least 20 to 30 minutes. During 
this period he heard no noises coming from the bathroom. 
He also specifically recalls that during this same period, 
Mr. WILLIS ANCHUMZ (phonetic), who occupies room 4-B, immedi­
ately west of 5-B where the new tenant apparently was located,
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had knocked on Mr. STEPHENS’s door and somewhat :ui angrily 
inquired as to who was staying in the bathroom so long.

It was at the end of this latter period of time 
that Mr. STEPHENS heard the above described shot which he 
was certain came from the bathroom. He stated that immediately 
after the shot was fired he heard some people located across 
the street, east of the building where he lives, screaming. 
Due to the excitement of the moment, the fact that people 
across the street in the vicinity of the Lorraine Motel 
were screaming, and the fact that his hearing is not the 
best, he did not hear any additional noises coming from the 
bathroom. He pointed out that he would expect to hear a 

’’scuffle” coming from the bathroom if the man in the bathroom 
had fired the shot that killed MARTIN LUTHER KING, but he 
cannot recall hearing such a ’’scuffle.” He stated that he 
simply has no way of knowing whether the man came out of the 
bathroom, went into room 5-B and then ran out of 5-B down 
the hall toward the front of the building, or whether the man 
in the bathroom ran directly from the bathroom down the 
hallway toward the front of the building. He stated he did 
hesitate a few moments after hearing the shot and hearing the 
screaming outside before he went to the door and looked down 
the hall to see the man running carrying something in his hand.

Mr. STEPHENS advised that the only people in the 
north building of this rooming' house at the time of this 
incident were (1) Mr. STEPHENS, (2) Mr. STEPHENS’s wife, 
who was in bed and who was never in a position to observe 
anything, (3) Mr. WILLIS ANCHUTZ (phonetic), above,in room 
4-B, who came out of his room and was seen by Mr. STEPHENS 
at the same time Mr. STEPHENS saw the man running down the 
hall, (4) Mrs. JESSIE LEDBETTER, a deaf and dumb lady who re­
sides in room 1-B toward the front (west) of thennotth wing 
or notth building, and (5) the unknown man who had occupied 
room 5-B who was running down the hall as previously stated.

Mr. STEPHENS stated that Mr. ANCHUEE made some remark 
to the unknown man who was running down the hallway and the 
unknown man apparently made some kind of ereply.
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Name: 
Race : 
Sex: 
Age: 
Height: 
Weight: 
Build : 
Posture 
Hair:

Mr. STEPHENS advised that whereas he could hear 
footsteps in 5-B and could hear footsteps between 5-B and the 
bathroom, he ’at no time heard any conversation in 5-B, 
and he is certain that there was no conversation in 5-B 
from the time the new tenant checked in until the time 
he heard the shot. He stated he never heard any noise or 
footsteps which would indicate to him there was ever more 
than one person in room 5-B. He pointed out that whereas 
his hearing is not too good, it is very easy to hear noises 
in the adjoining rooms of this rooming house and he definitely 
can hear normal conversation coming from that room. Mr. 
STEPHENS stated that when he saw the new tenant with Mrs. 
BREWER standing in front of 5-B, he only saw the left side 
of the new tenant, and when he saw what he believes to be the 
same man running down the hallway carrying something, he only 
saw this person from the rear. He pointed out he never saw 
him directly in front, but based upon his observations he 
would describe this person as follows :

Unknown 
White 
Male 
"in his 30 rs." 
5* 10-11” 
165 pounds 
Average 
Man stood erectly 
Described as sandy, also 
described as "dark blond" 
<r having the appearance of 
unwashed sand.
Further described hairline 
as receding on left side 
(and presumably on both sides) 
making it appear he would have' 
"peaks" on either side but 
with full thick hair toward 
the front center of his head 

- between the peaks. Hair
combed straight back. Normal 
or average haircut.
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Dress: Bare headed, wearing dark
suit

General Appearance: Clean shaven, neat appearing 
« individual.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

^ Date April 8,_ 1968

Mrs. BESSIE RUTH BREWER, Resident Manager, rooming 
house located at 422J South Main Street, Memphis, Tennessee, 
was interviewed at Central Police Headquarters, Memphis, 
Tennessee, Police Department, at which time she furnished 
the following information:

Between 3:00 P.M. and 3:30 P.M. on April 4, 1968, 
a white male knocked on the door of the second floor of the 
rooming house and asked Mrs. BREWER if she had a room. She 
replied yes, and this individual then asked if he could see 
it. Mrs. BREWER showed him Room No. 8, which is located In 
the southwest part of the building, and the individual put his 
head into the doorway and after looking, stated that this 
would not be satisfactory as he did not need a stove and 
refrigerator but only wanted a sleeping room. Mrs. BREWER 
then showed this individual Room 5-B, and he put his head in 
the doorway of this room and said it would be fine. At this 
point the individual asked where the bathroom facilities were 
located, and she pointed to the bathroom located in the 
northeast portion of the hallway which is located in the same 
hallway as Room 5-B. She and this individual then returned 
to her bffice. The individual stated that his name was JOHN 
WILLARD and that he wanted a sleeping room for one week.

WILLARD then asked her how much the room rent would 
be for one week, and Mrs. BREWER replied $8.50. WILLARD then 
put his hand into his right trouser pocket and withdrew a 
twenty dollar bill and two quarters and handed the money to 
her. She gave him change in denominations of one ten dollar 
bill and two one dollar bills. When WILLARD arrived at the 
rooming house, Mrs. BREWER did not notice any luggage in his 
possession, nor during the brief conversation with WILLARD 
did he volunteer any information concerning his home residence, 
line of business, or mode of transportation. WILLARD was not 
required to sign any type of register, and the only written 
record maintained of the transaction was a receipt for the 
$8.50, which was made out in the handwriting of Mrs. BREWER.

___________ Mrs. BREWER was unable to state if WILLARD returned
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to Room 5-B or if he left the building at any time after 
renting Room 5-B. Mrs. BREWER did not again observe WILLARD 
after he rented the room.

Mrs. BREWER*s husband returned home from work at 
5:25 P.M. on April 4, 1968, and at that time Mr. and Mrs. 
BREWER''commenced their dinner. After dinner Mr. BREWER 
then turned on the television set and was watching the 
’’Rawhide" television program, and Mrs. BREWER did the 
dinner dishes. Shortly after completing the dinner dishes, 
Mrs. BREWER also sat down to watch the ’’Rawhide’’ television 
program. Within a matter of a couple of minutes, Mrs. BREWER 
heard what she thought to be a gun shot coming from the back 
of her rooming house. Mrs. BREWER believed that this must 
have been around 6:00 P.M. on April 4, 1968. She advised 
her husband that she thought it was a gun shot. Her husband 
took time to put on his slippers and both of them then 
proceeded to the southeast exit of the building. Upon ___ — 
arriving at this point, Mr. BREWER attempted to go out the 
back door; however, a law enforcement officer was in the back 
of the building and instructed both Mr. and Mrs. BREWER to 
close the door and return to their apartment. Mrs. BREWER 
did not hear any noise such as someone running through her 
building after hearing the gun shot, and the only noise she 
could recall hearing was a lot of hollering and screaming 
near the back of her building toward the Lorraine Motel.

Mrs. BREWER examined cash that she had on hand 
and determined that she had three $20.00 bills in her 
possession. She was unable to specifically pinpoint which 
$20.00 bill was furnished to her by WILLARD for payment of 
his room rent. Mrs. BREWER made available the following 
described twenty dollar Federal Reserve Notes:

Series 1963-A, Serial No. F14002844A

Series 1963-A, Serial No. H16164663A

Series 1963, Serial No. F06445143A

BREWER furnished the following description

(2)

(3)

MTS.
of WILLARD; -

Race: White
Sex: Male ■■
Age: Approximately 35 years
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Height: 
Weight:
Bu£ld: 
Appearance:

5’11” to 6* 
180 pounds 
Medium (carried weight well) 
Real neat looking, clean 
shaven.

Mrs^ BREWER stated that WILLARD appeared to have a
smile or a sneer on his face during their entire conversation; 
did not appear as though he was the outdoors type; was 
wearing a dark sport jacket or short jacket, as he did not 
have to pull the jacket back when he reached his right hand 
into his pocket for his money; did not notice any rings or 
watches; paid no attention td his shoes, pants, shirt, 
or whether he had on a tie, but was quite positive that he 
did not have a hat; did not give the appearance of needing 
a haircut, nor was he wearing a mustache or any long sideburns; 
paid no particular attention to his teeth while he was talking 
and did not particularly notice about any part of his face, 
including nose, mouth, ears, chin, or eyebrows.

Mrs. BREWER claims that she did not particularly
look at this individual as she did not like the smile or 
sneer that he had on his face.

Mrs. BREWER did recall that when she pointed out
the bathroom facilities to WILLARD, she told him that everyone 
in the area of his room was usually quiet but that the guy next 
to him usually drinks a little bit. Mrs. BREWER claimed that 
WILLARD then stated, ”1 take a beer once in awhile myself.” 
Mrs. BREWER claimed that she told him that was all right as 
long as he stayed in his room and kept quiet.

Mrs. BREWER was unable to state whether any of the
other roomers at her rooming house had an opportunity to 
either observe or have any contact with WILLARD, nor was she 
able to furnish any additional information concerning 
WILLARD'S activities during the brief period that he resided 
at her rooming house. She claims that she does not believe 
that she would recognize this individual again from a 
photograph or if she had an opportunity to see him in person, 
but qualified this by stating that she probably would be 
able to recognize him from the smile or sneer that he had on 
his face if she were able to observe that in the future.
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She claimed that 
information concerning his 
any information concerning 
She claimed that WILLARD’S

WILLARD did not volunteer any 
personal background or volunteer 
his reason for being in Memphis, 
speech was ’’just like the rest

of us around here,” and that his vocabulary and accent were 
not out of place in her rooming house. Mrs. BREWER recalled 
that when WILLARD first looked in Room 8, he remarked that 
he only wanted a sleeping room as he would not be in the 
room in the daytime, just at night.
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Date 4/11/68
1

Mr. FRANK BREWER, Room 2, Second Floor, south 
wing of a rooming house, 422j S. Main Street, Memphis, 
furnished the following information to Lt. J. D. HAMBY, 
Homicide<Bureau, Memphis Police Department, and SA FRANKLIN 
L. JOHNSON:

He is employed as a steamfitter at the Valeo Chemical 
Company located at Warford and Jackson in Memphis, and his 
wife Mrs. BESSIE BREWER operates a rooming house, the address 
of which is 422j S. Main Street, but this rooming house 
actually occupies the second floor of 2 separate buildings. 
Toward the front of the 2 buildings on the second floor there 
is an enclosed walkway connecting the buildings. There are 
on the second floor ten rooms in the south building and 
six rooms in the north building. Mr. W. L. SHORT of the 
Gordon Transfer Company in Memphis, telephone 948-7611; 
leases this space and Mrs. BREWER handles the rental ofthe 
rooms for Mr. SHORT. He does not know the actual owner of 
the premises.

Around 6:00 PM on 4/4/68, Mr. and Mrs. BREWER were 
in their room eating and watching television. As he recalls 
he was watching Rawhide. At this time he heard a noise which 
sounded like a shot. He and his wife immediately came out 
of their room into the large hallway or lobby in the south build­
ing. At about the same time, Mr. BERTIE REEVES, who occupies 
room 3 in the south wing of rooming house, also came out 
into the large hallway. Mr. BREWER, Mrs. BREWER, and Mr. 
REEVES all walked toward the rear (east) of the lobby where 
there is an outside door and outside stairway leading 
into the yard below. Their attention had been attracted 
in this direction duetto the screaming which they heard and 
which they learned was coming from the area of the Lorraine 
Hotel located across the street to the east of this rooming 
house. As Mr. BREWER ran out onto the back pomch some 
police officers told him to get back inside and lock the 
door. He immediately turned around and went inside. ——
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date APril 9> 1968

Mr. WILLIAM CHARLES ANSCHUTZ, aged 57, who resides
at Room 4, 422j South Main Street and is employed by Duval 
Transfer Company, furnished the following information:

On the afternoon of April 4, 1968, before dark,
he was in his room at the above address and heard a loud 
noise which sounded like a shot, but came from the bathroom 
He said he cannot fix the time, but he thought it might 
have been between 5:30 and #:00 p.m.

Upon hearing this noise, he immediately got up
and opening his door, looked out into the hallway. He saw 
one man then coming out of Room 5. The man had a package, 
approximately three to four feet long in his hands. The 
package was wrapped in what could have been an old piece 
of blanket or something like that. He said he thinks the 
man was carrying this package in his right hand, but he does 
not know.

He said that this was the first and only time that
he ever saw that man. He did not see the man's face, but 
he did observe that the man had on good clothes. The man 
was moving fast and was going out toward the Main Street 
stairs. He observed him for only a second or two and he 
said he does not believe he will recognize the man's face, 
because he has the impression that the man was holding his 
arm up too high to his face. He furnished the following 
descriptive information, stating repeatedly that these are 
only estimates or guvsMt:

Race 
Sex 
Age 
Height 
Build 
Remarks

White
Male
20 to 35
Approximately 6*
Medium X
Moved very fast
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DM* 4/7/68

CHARLES STEPHENS, Apartment 6B, 422^ South Main 
, Memphis, advised that on the afternoon of April 4, 
he was with his wife at the above address. He stated

Street 
1968,
that at about 3:30 p.m., on the above date, he began working 
on a table model radio of his which was in need of repair. 
He said he took* a radio to the kitchen and placed it on the 
table.which was against the wall that was adjacent to the 
bathroom which was used by all tenants on his floor. As he 
was working on his radio he could hear the man in the next 
apartment to him, Apartment 5B, leave his room several times 
and go into the bathroom. Mr. STEPHENS stated that he knew 
it was the man who had just checked in to Apartment 5B that
afternoon because he could hear the door of Apartment 
open and then footsteps would go down the hall to the 
the bathroom door would open and then close.

5B 
bathroom

Mr. STEPHENS said that during these various trips that
the individual in Apartment 5B made to the bathroom he failed 
to flush the toilet or to run any water with the exception of 
the last time he was in the bathroom. At this time he flushed 
the toilet. He stated that this individual seemed to be spending 
an unduly length of time in this bathroom. At about 6:00 p.m., 
on April 4, 1968, Mr. STEPHENS heard a loud noise which he described • 
as sounding like a gunshot come from the bathroom. Upon hearing 
this noise, Mr. STEPHENS ran from the kitchen where he was repairing 
his radio to his door that led to the hallway. He stated this is 
only a distance of about 10 to 12 feet. Upon opening the door 
he saw a man leave the bathroom carrying a package of about three 
feet long and wrapped in what appeared to be newspaper. He saw 
the man run down the hall and then turn left as if he were trying 
to leave the apartment building. As this was happening WILLIE 
ANSCHUTZ, who lived in Apartment 4B, came out of his apartment 
and went to the bathroom. ANSCHUTZ then told STEPHENS to look out 
of his window. STEPHENS said that he then looked out of his 
kitchen window which faced the Lorraine Hotel and saw a lot of 
policemen scurrying about and people running screaming in the -— 
vicinity of the hotel. - —
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1 Date April 10, 1968

Mr. GUY WARREN CANIPE, JR., 1078 Brower Road, 
Memphis, Tennessee, telephone number 324-0344, owner of 
Canipe Amusement Company, 424 South Main Street, Memphis, 
Tennessee, telephone number 525-0439, furnished the following 
information to Lt. J. D. HAMBY, Homicide Bureau, Memphis 
Police Department, and Special Agent FRANKLIN L. JOHNSON:

He has been in business in the South Main Street 
area for the past twenty years. His store had been closed 
and unattended most of the day, April 4, 1968, he having 
been with Mr. EDWIN BODENHEIMER, 180 Clark Place, Memphis, 
one of his competitors and a close friend, during the day. 
He had left his store around 9:00 or 9:30 A.M. and did 
return until after 5:00 P.M.

Soon after he returned, two Negro males came 
his store and started looking at phonograph records on

not

into 
some

shelves on the south side of the store near the front door. 
He had been playing records on a "jukebox’* located toward the 
front of the store. He did not hear a shot or noise which 
he thought might be a shot anytime around 6:00 P.M. One of 
the Negro men was overheard by him subsequently to say that 
he, the customer, did hear a shot.

Sometime around 6:00 P.M. (although he has no way 
of fixing the time) , he heard a "thud** in the vicinity of 
the front door of his store. He looked up to observe a . 
bundle lying in front of the door to his store. He pointed 
out that the front door of his store is offset or located in 
a recess off the sidewalk. Almost simultaneously as he looked 
up after hearing this "thud," he saw a white man walking 
south on the sidewalk in front of his store.

After hesitating momentarily, Mr. CANIPE walked 
out onto the sidewalk, looking in both directions to see 
what happened to the man who obviously had dropped this 
bundle. As he did this, a white small car, possibly a compact, 
pulled away from the curb on the east side of Main Street 
at a point just south of his store. There was only one man 
■in.the_car,.namely.the driver.____ 1_____________________________
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When Mr. CANIPE looked north on Main Street he 
saw a Deputy Sheriff walking rapidly on the sidewalk on the 
east side of Main, approaching Mr. CANIPE, this Deputy having 
his revolver drawn. Mr. CANIPE, concluding that something 
unusual had just occurred, immediately stepped back into 
his store. This Deputy proceeded south on the sidewalk past 
his store, not’ stopping. A short time later after other 
officers had arrived, he saw this same Deputy and talked 
to him. He does not know his name.

After additional officers arrived, their attention 
was called to the bundle lying to the front of CANIPE*s store

As to the contents of the 
he observed, he pointed out that it
large pasteboard box about 
or rifle to be shipped in. 
he observed a portion of a 
cloth over the top of this

the size
The top

gun barrel.

bundle or package which 
appeared to be a rather 
he would expect a shotgun 
of this box was ajar and

There was some type
bundle, which cloth was green in

color and which impressed him as possibly being a curtain of
some kind. In observing this bundle he noticed that the 
pasteboard box had the word *’Browning” on it1.
some type of suitcase or brief case underneath

He also saw 
the cloth.

As to the parking situation in front 
Mr. CANIPE furnished the following information:

of his store

In front of his store on the east side of Main 
there are three parking spaces between a fire plug and a 
driveway south of his store. He usually is able to park in 
one of these spaces. However, when he arrived at his store 
after 5:00 P.M., April 4, 1968, all three of these spaces 
were filled and he had to park his 1962 red station wagon at 
a point south of the above mentioned driveway. He does not 
recall noticing the make and model of the three cars parked 
in these spaces, but he is certain that there was a white 
smaller car, possibly a Valiant or Comet, parked in the
parking space nearest his door 
as parking space number one). 
parked in spaces two and three

(which will be referred to 
He does not recall the cars 
wouth of this white car.

He is certain in his own mind that the white small
car he saw pull away from the curb as he looked out of his 
door, as outlined above, was parked in either number two 
parking space or number three parking space, but he does not 
know which of these spaces this car was parked in. He cannot
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further describe the car that pulled away, but he heard one 
of the Negro male customers tell the Police that this car 
that pulled away was a Mustang. He definitely knows the 
car was white and was sure that the car was a smaller car, 
possibly a compact car, rather than a full-size average 
American car such as a standard model Ford or Chevrolet. 
He stated that* it would be his judgment that the car was 
at least a 1965 or later model. He did not observe the 
license plates at all.

Based upon the period of time which elapsed from 
the time he heard the ’’thud” near his front door until the 
time he walked out of his front door and saw the white small 
car pulling away, coupled with the fact that he did not see 
a man proceeding south on the sidewalk as he looked south, 
Mr. CANIPE feels that the man who had dropped or thrown the 
bundle in front of his store was the man driving the white 
small car away from the curb, as outlined above. He only 
knows that this man in the small white car drove north on 
Main past his front door. He does not know whether the 
car turned off Main Street at the next block or whether it 
continued to proceed north on Main Street. He does not 
think that the car was traveling unusually fast and he did 
not hear the tires ’’screech” as the car left.

As to a description of the man who dropped the 
bundle and walked south on Main past his store, Mr. CANIPE 
stated that he only had the opportunity to view this man 
momentarily, seeing the back of this man. He stated he saw 
the man's back and the man's left side only. He stated he 
did not see the man's face unless possibly he got a 
fleeting glance at the left side of the man's face. Mr. 
CANIPE furnished the following description of this man:

White 
Male 
25 - 30, possibly older 
5'10” - 6* 
(at first placed height at 
6 feet but on reflection 
stated man might be shorter 

- and in no event could he ... 
be certain as to approxi­
mate height)

Race:
Sex:
Age: 
Height:
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Weight

Build: 
Hair:

Dress

175 - 200 pounds
(at first estimated weight 
at 170 - 185, stating if 
man is as tall as 6 feet 
then he might weigh as much 
as 200, as he gained 
impression man was ’’chunky”) 

’’Chunky” 
Dark, cut normally 
(definitely bareheaded) 
Gained impression man wearing 
dark colored suit

Over-all Impression: Very clean, neat in appearance, 
clean cut.

Mr. CANIPE advised that no one was in his store at 
the time of the above related incident other than the two 
Negro males, one of whom has been purchasing records from 
him in the past, the other not being recalled as a former 
customer. He stated that he cannot recall any other persons 
in the immediate vicinity at the time, and the next person 
he saw after seeing the unknown man who dropped or threw 
down the bundle was the above mentioned Deputy Sheriff who 
was walking rapidly on the east side of Main Street toward 
CANIPE’s store, having his gun drawn, when Mr. CANIPE looked 
out the door as outlined above. He described this Deputy 
as a white male, age twenty to thirty, bareheaded, 5*10”, 
165 pounds, wearing a Sheriff's Office uniform and definitely 
having the Shelby County Sheriff's Office insignia on his arm.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



4 
<

FD-302 (Rev. 4-15-64)

^DBRAL BUftEAU OF INVESTIGATION

1 Date... April 10, 1968

Mr. JULIUS L. GRAHAM, Apartment 5, 804 North 
Fifth Street, Memphis, Tennessee, telephone number 527-3817, 
employed as general assistant at the Church of God in 
Christ Publishing House, 930 Mason Street, Memphis, Tennessee, 
telephone number 526-1169, furnished the following information 
to Lt. J. D. HAMBY, Homicide Bureau, Memphis Police Department, 
and Special Agent FRANKLIN L. JOHNSON:

He accompanied Mr. BERNELL FINLEY from their 
place of employment to Canipe Amusement Company, 424 South 
Main Street, Memphis, where they arrived about 5:30 P.M. 
on April 4, 1968. He recalls that as they approached the 
store, proceeding north on Main Street, there were no parking 
spaces on the east side of Main in the block in front of 
this store. He also recalls that as they were looking for 
a parking space there definitely were two white cars in 
the parking spaces in front of and to the south of Canipe 
Amusement Company. The second of these two white cars, or 
the one slightly south of the CANIPE store was definitely a 
white Mustang. He believes the other white car, the one in 
front of CANIPE*s store, was probably a white Rambler. He 
cannot remember a third car being parked behind the Mustang. 
The Mustang he saw as they approached the store looking for 
a parking place was the ordinary variety of Mustang rather 
than the late model ’’Fastback” variety. He did not notice 
the license plates on this Mustang.

Mr. GRAHAM eventually parked Mr. GRAHAM’S car 
on Huling Street, east of Main Street. Mr. GRAHAM and Mr. 
FINLEY thereafter walked to CANIPE’s store and started^ ~ 
looking at phonograph records in shelves on the south wall 
of this store near the front of the store. Mr. GRAHAM did 
not hear a shot or any other unusual noise while looking at 
records until he heard the noise caused by a man dropping a 
package on the sidewalk immediately in front of the front 
door of CANIPE’s store. He stated, however, that he saw 
the man who dropped this package before he heard the noise. 
He happened to be looking toward the front door, his attention

On 4/5/68 at Memphis, Tennessee_____ File # Memphis 44-1987_____

u SA FRANKLIN L. JOHNSON: jap 4/9/68
by-------------------------------------------------------- -------------------------------Date dictated------ —------------------------
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.

0 ^

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176




